

fReferat af Bestyrelsesmøde, Afdeling 114

Lokation: Herning Fremads lokaler

Dato: 3. oktober 2023

Begyndt kl: 19:03

Endt kl: 19:55

Deltagere: Carl, Niels Jørgen, Jonas, Ronja, Ole, Marianne, Emma

Dagsorden

Opfølgning fra sidste møde:

1. Processen med at søge om finansiering fra fonde (Ole).

Der skal arbejdes ud fra legathåndbogen, som skal anskaffes for 300,- kr., hvis ikke den er tilgængelig på anden vis.

Marianne indkøber legathåndbogen og arbejder videre med processen om at søge finansiering.

2. Pakkeleg/julearrangement i november måned (Emma).

Julebanko d. **2. november** (efterfølgende ændret til d. [9. november](#) pga. fyraftensmøde d. [2. november](#)) 2023, kl. 18:00 til ca. kl. 21:00.

Nævn evt. idéen om dialogmøder her (se punkt 3 for mere info).

Opgaver i den forbindelse:

- Invitationer (Marianne udarbejder, Emma gennemlæser og deler på Facebook, Carl printer).
- Indkøbsliste (gløgg og æbleskiver). Aftales nærmere når der klarhed omkring antal deltagere.

3. Mødet i Skive (Carl).

Niels Jørgen, Ole og Carl deltog i mødet.

Inspiration til hvordan forskellige ting kan gøres, f.eks. jule-/nytårshilsen til beboerne, at invitere til åbent bestyrelsesmøde og dialogmøder, velkomstkomité når nye flytter til afdelingen m.m.

Idé: Gør næste grillaften til en form for dialogmøde.

Ole sender flere punkter som vedhæftes referatet:

[For måske at lette bestyrelsens arbejde og fremme interesse og sammenhold om afdelingen, kan vi omdele stemmesedler til anonym afgivelse i bestyrelsens postkasse\(r\)](#)

F.eks.: Beskriv 2-4 ting der gør at man er glad/tilfreds med at bo i afdelingen. Beskrive 1-2 ting som kunne forbedres eller med rimelighed anskaffes, anlægges for bedre sociale eller andre formål.

Dette kunne enten være oplæg til et dialogmøde eller som opfølgning på samme.

SoMe: Vi kan også gøre en indsats med at informere om lejer-indflydelse. Jeg ved ikke, om der er SoMe 'nørder' iblandt os? Måske kan vi lave et fastlåst punkt på FB med links til diverse infosider på hjemmesiden. Er det en måde at inddrage flere?

4. *Kultivering og budgettering af tidselbekæmpelse/plantning af vilde blomster, forsøg med at plante blomster (Marianne og Niels Jørgen).*

Niels Jørgen har snakket med Tommy som er positiv overfor idéen.

Der er fundet penge til projektet (via Tommy). Den nøjagtige pris og præcis hvad der skal plantes aftales med Tommy/gartner på et senere tidspunkt.

Ønsker: frugttræer, skal eksisterende buske/træer blive stående? Umiddelbart ja.

Projektet fortsætter som planlagt.

Yderligere punkter/input:

1. *Varighed på bestyrelse møde, eventuelt pause? (Carl)*

Maksimalt 1 time, så vidt muligt – afhænger af antal punkter på dagsordenen.

2. *Hvordan får vi skrevet at gamle beboere skal melde sig ud , når de forlader afdelingen? (Carl)*

Facebook-opslag: Opfordring til at melde sig ud af Facebook-gruppen ved fraflytning (Carl laver udkast).

Alternativt kan administrator fjerne folk fra Facebook-gruppen uden videre.

3. *Opslagstavler: afd.bestyrelsesmødet hænger der stadigvæk. Hvem vedligeholder og sørger for opslag? (Marianne)*

Behov for administration af opslagstavler ved postkasserne, samt hvad de yderligere kan bruges til – overvejelser til næste gang.

4. *1 værelses lejligheder: Sikring kun i højresides lejligheder. Hvis sikringen slår fra kan kun beboere i højre lejligheder slå den til igen. Hvad er nødplanen, hvis højre sides beboeren ikke er hjemme? (Marianne)*

Nødplan i tilfælde af strømafbrydelse i venstre 1-værelses lejligheder: Ring til nødnummeret og tilkald en låsesmed, som kan låse op til den højre lejlighed, hvor strømmen kan kobles til igen.

Løsningsforslag: Indsigelse til Fællesbo via Tommy, som skal udarbejde et løsningsforslag. Ole tager kontakt til Tommy.

5. *Introduktionsaften for nye bestyrelsesmedlemmer (info delt af Carl).*

6. Eventuelt.

Ang. de 20 kr. der indbetales pr. husstand pr. måned: De penge har vi ikke direkte adgang til. Hvis bestyrelsen ønsker at indkøbe noget til afdelingen skal dette ske via henvendelse til Fællesbo. Derfor skal vi inden året beslutte om/hvad vi vil bruge pengene på. Idé: Gavekort-præmie til banko.

Punkter til næste bestyrelsesmøde:

- *Processen med at søge om finansering fra fonde: Legathåndbogen m.m.*
 - *Plantning af vilde blomster (Marianne og Niels Jørgen) - fortsat*
 - *Julebanko – hvordan det gik/erfaringer*
 - *Overvejelser ift. hvad opsalgstavlerne skal bruges til og administration af dem.*
 - *Sikring/elafbrydelse (1-værelseslejligheder) - opfølgning*
 - *Beslutning ift. hvad de 20 kr. der indbetales pr. husstand pr. måned skal bruges på.*
 - *Eventuelt*
-